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Notulen Bewonersraad Nieuwmarkt / Groot Waterloo 8 februari 2018 

 

1. Opening 

Gespreksleider: Paul Busker, verslag: Cliff van Dijk 

De gespreksleider opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen welkom.  

Een aantal bewoners heeft zich afgemeld: Piet Seijsener, Jet Willers, Marijke 

Storm en Lineke Joanknecht. 

Aanwezig: 19 bewoners (zie presentielijst1-3). 

 

Mededelingen. 

1. De dames Corinne Kouwenberg (corinne.kouwenberg@politie.nl; telefonisch 

bereikbaar via 0900-8844) en Sandra Lammers (sandra.lammers@politie.nl; 

0900-8844) melden zich als de nieuwe Gebiedsregisseurs voor Nieuwmarkt 

Noord. Zij vallen onder het Basisteam politie Burgwallen aan de Nieuwezijds 

Voorburgwal 35. 

2. Paul Busker zegt met plezier de laatste vergaderingen ‘gespreksleider’ te zijn 

geweest. Als anderen die taak echter over willen nemen, dan zien wij een 

aanmelding met plezier tegemoet.  

3. Hij wijst nogmaals op de website ‘Stem van Amsterdam’ :  

(https://stemvancentrum.amsterdam.nl/) 

Hier presenteren bewoners ideeën of plannen met de stad, de buurt. Andere 

burgers kunnen hierop stemmen en als een voorstel 100 stemmen haalt, wordt 

het voorgelegd aan de Bestuurscommissie. 

Notulen Bewonersvergadering van 9 november 2017. 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld met dank aan de notulist. 

Opmerkingen bij de notulen: 

1. Anina Kist merkt op, dat het dagelijks bestuur van het stadsdeel centrum na de 

gemeenteraadsverkiezingen op 21 maart, aangewezen wordt door het college 

van B&W. Dit werd vorige vergadering anders aangekondigd, maar inmiddels is 

hierover duidelijkheid. 

2. Naar aanleiding van de lift in het Pentagon meldt Anina dat er nu een datum is 

voor het ingebruiknemen (22 maart). Wanneer de feestelijke opening is, is nog 

onbekend. 

Overigens baart de toewijzing van de door de lift ontsloten en gelabelde 

seniorenwoningen, Anina zorgen, omdat zij weet dat hier nu veel niet-senioren 

wonen. Deze woningen zijn bedoeld voor 55-plussers. De huidige huurders krijgen 

nu een levensloopbestendige woning en mocht er één vrijkomen, dan wordt die 

toegewezen aan een 55-plusser. Dit is toegezegd door Stadgenoot. 

3. Zondagsschilders. 

Namens de zondagsschilders wijst Marianne Jeuken de bewonersraad erop, dat 

het pand aan de Gelderse Kade, waar de schilders hun onderkomen hebben, door 

de gemeente is afgestoten en verkocht. Nieuwe eigenaar onbekend, maar de 

zondagsschilders verwachten dat hun de huur wordt opgezegd.  

Ze vertelt dat Zondagsschilders meer is dan een verzameling kunstenaars, maar 

dat de vereniging deel is van het leven in de buurt. Zondagsschilders nemen deel 

aan de Hartjesdagen, de Aprilfeesten en de Open Atelierdagen. 

De Zondagsschilders zijn een petitie gestart met het verzoek aan de Gemeente 

om de ateliers aan de Gelderse Kade te behouden. Een lijst gaat rond en wordt 

door de aanwezigen ondertekend. Deze lijsten zijn in de buurt op allerlei plekken 

te vinden en te ondertekenen. Ook in de Boomsspijker. Marianne Jeuken kondigt 

een actie aan bij de Stopera samen met Fair City op 14 maart om 13.00 uur. 

4. De werkzaamheden aan het metrostation Nieuwmarkt zijn inmiddels gestart 

en zijn in december afgerond. Omwonenden zijn middels een brief geïnformeerd. 

 

2. Bestemmingsplan Groot Waterloo. 

 Ontwerpbesluit tot vaststelling hogere waarden wet geluidshinder 

Paul Busker legt uit dat er nieuw Bestemmingsplan gemaakt wordt voor Groot Waterloo, 

het gebied dat begrenst wordt door de Oude Schans, Amstel, Nieuwe Herengracht en het 

IJ. Het nieuwe plan gaat vooral uit van het oude en er zijn opvallend weinig 
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ontwikkelingen in te vinden, die aansluiten bij nieuwe ideeën over de buurt. Er staat niks 

in over de ontwikkelingen op het Waterlooplein en niks over vergroeningsplannen, een 

enkele uitzondering daargelaten. 

Tegelijk is ook een ontwerpbesluit om de norm voor geluidshinder te verhogen genomen. 

De gemeente laat zich hier zien van de slechtste kant. Er is hier veel geluidsoverlast 

(vooral van bouwprojecten en verkeer), maar in plaats van de bron aan te pakken, 

verhoogt de gemeente de norm voor toegestane geluidsoverlast.  

Hiertegen heeft het Wijkcentrum inmiddels een Zienswijze ingediend. Omdat de termijn 

voor indiening van een zienswijze verstreken is, kan de Bewonersraad geen eigen 

zienswijze indien, maar zich nog wel aansluiten bij de zienswijze van het wijkcentrum. 

De Bewonersraad sluit zich hierbij aan. Ook bij het verzoek om maatregelen tegen de 

grote verkeersoverlast, die veel lawaai veroorzaakt. Genoemde, verzochte maatregelen 

zijn onder andere invoering maximum snelheid van 30 km/u voor alle verkeer, herstel 

van het fluisterasfalt in de Valkenburgerstraat. 

Loes Buisman zegt dat de ondernemers van het Waterlooplein ook een Zienswijze 

hebben ingediend met de vraag aan de gemeente om de herinrichting van het 

Waterlooplein, inclusief de begane grond van het stadhuis, weer in eigen hand te nemen. 

 

3. Informatie uit de Werkgroepen. 

3a. Werkgroep Ouderen 

De bestuurscommissie van het stadsdeel Centrum heeft de gemeenteraad geadviseerd 

de nieuwbouw van woningen aan de nieuwe Uilenburgerstraat, ‘het Uilenburgerhof’, te 

bestemmen voor ouderenhuisvesting, deels sociale sector, deels middensector. Dit in 

overeenstemming met de wens van de Vereniging Ouderen 1011. Dit advies sterkt 

wethouder Ivens (SP) tegen de wens van de wethouder Van der Burg (VVD), die het 

complex wil toewijzen aan de hoogste bieder. Het laatste woord is aan de gemeenteraad. 

3b. Klankbordgroep Nieuwmarkt 

Deze groep signaleert een aantal pijnpunten, zoals fietsparkeren en rondrijdende taxi’s. 

Overigens geen nieuwe ontwikkelingen. 

3c. Nieuwmarkt Groen! 

Er zijn vergroeningsplannen in ontwikkeling voor de De Ruyterkade, Rondje Blom-

Lastagepleintje, Keizerspleintje (Nieuwmarkt tussen politiebureau en de Flesseman), 

Antoniesluis, Nieuwe Amstelstraat. Een groep is gesprekken begonnen met Gassan 

Diamonds voor de vergroening van de parkeerplaats, als de touringcars hier niet meer 

mogen komen. Joao Gonçalvez wijst erop dat Gassan Diamonds al voor veel groen in de 

omgeving zorgt. 

Zowel bij de De Ruyterkade als andere groene initiatieven wordt samengewerkt met de 

stichting Rainproof, met als doel het regenwater op te vangen en te bufferen voor later 

gebruik in plaats van dit zo snel mogelijk af te voeren in de grachten en kanalen. 

 

Tanja Hol zegt dat de Stopera nog geen groene daken heeft, maar dat er wel heel veel 

grote planten het pand in zijn gesleept. Zij gaat hierover vragen stellen aan Roeland 

Rengelink van het dagelijks bestuur stadsdeel centrum. 

Anina Kist is tegen ‘grastegels’, want daarop kun je als oudere voetganger makkelijk 

uitglijden. 

Naar aanleiding van de vergroeningsplannen voor de Antoniesluis wordt gevraagd of de 

veel overlast gevende hotdogcar niet weg kan. Omdat het hier een tijdelijke vergunning 

betreft, kan de gemeente de vergunning per onmiddellijk opzeggen. 

3d. Verkeer 

Paul Busker vertelt dat de werkgroep verkeer uit frustratie haar opdracht aan de 

Bewonersraad heeft teruggegeven. Frustratie omdat van de vele plannen die gemaakt 

zijn om situaties te verbeteren (buurtparkeren.nu; taxibufferplan, kentekenonderzoek, 

tijdelijke oplossingen met ‘paaltjes’) niet veel of niks is overgenomen in gemeentelijk 

verkeersbeleid. De werkgroep is nu enigszins stilgevallen, terwijl er toch ook zeker 

successen zijn geboekt en het werk natuurlijk onverkort doorgaat. Daarvoor zijn nieuwe 

werkgroepleden gezocht. De successen zijn onder andere het touringcartransitieplan, dat 

in drie fasen de touringcars uit de buurt moeten bannen. De inspraak op de nota 

verkeersnetten, waardoor de versmalling van de Weesperstraat weer op de agenda staat. 

De aanpak van de kruising Prins Hendrik Kade x Valkenburgerstraat wordt eveneens 
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onderzocht en wordt misschien wel gelijkvloers. Ook is er een motie aangenomen, 

waardoor het schuinparkeren langs de grachten onmogelijk wordt en vervangen door 

langsparkeren, hetgeen het aanzien van alle grachten zal verbeteren. 

Joao Gonçalvez zegt dat er waarschijnlijk veel minder verkeer is als na 22 juli de 

Noord/Zuid-lijn gaat rijden. Voorspeld wordt dat veel forenzen dan met het OV naar en 

door de stad zullen reizen. 

Loes Buisman vraagt met nadruk om nieuwe werkgroepleden, die zich inzetten voor 

minder verkeer in onze buurten. Peter Jan Slagter zegt dat bijvoorbeeld bij de actiegroep 

buurtparkeren.nu veel frustratie is na het mislukken van het buurtparkerenproject langs 

de Zwanenburgwal en Groenburgwal. 

Anina Kist zegt dat ‘Opnieuw’ weer naar de bewonersvergaderingen moet komen om 

verslag te doen van wat er in de buurt leeft. Ze zegt dat ‘Opnieuw’ ook kampt met een 

personeelsprobleem. Misschien wordt  het tijd de relatie Opnieuw – Binnenkrant – 

Bewonersraad te herzien. 

Hans van Os vraagt naar de uitvoering van het Taxiplan Nieuwmarkt, dat per 1 maart 

uitgevoerd zal worden. Wanneer komen de ‘paaltjes’? Hans vraagt Marten van der Krieke 

hiernaar actief te informeren. 

3e. Communicatie. 

Er is nu een website voor de Bewonersraad: www.bewonersraad1011.amsterdam. Die 

wordt gefinancierd door Gebiedscoördinatie. 

Paul Busker laat zien hoe de website eruit ziet en hoe die werkt, met name het 

interactieve deel. 

Belangrijk doel van de website is dat er hiermee een archief ontstaat van belangrijke 

gebeurtenissen en stukken, als raadsadressen en zienswijzen en de reacties daarop van 

het gemeentebestuur. 

Het is ook de bedoeling alle e-mailadressen van de deelnemers aan de 

bewonersvergaderingen te gebruiken voor een eerste Nieuwsbrief, waarop 

buurtbewoners en belangstellenden kunnen aangeven of zij die Nieuwsbrief wensen te 

blijven ontvangen of niet. In deze Nieuwsbrief zullen de artikelen over de buurt staan die 

ook in ‘Opnieuw’ en ‘Binnenkrant’ worden gepubliceerd. 

De vergadering vraagt of het mogelijk is dat leden van het Gebiedscoördinatieteam naar 

de Bewonersvergaderingen komen. Deze zullen expliciet worden uitgenodigd voor de 

maartvergadering. 

3f Werkgroep Drukte en Leefbaarheid 

Namenmonument langs de Weesperstraat. 

Een aantal bewoners voert actie tegen de komst van het Holocaust Namenmonument dat 

het Auschwitz Comité langs de Weesperstraat wil bouwen. Dit is gepland voor de Hoftuin, 

tussen Nieuwe Herengracht en Nieuwe Keizersgracht. De actiegroep heeft een alternatief 

plan voor het monument op het Mr. Visserplein. (zie ook de website 

www.bewonersraad1011..amsterdam). 

Rondje Stopera voor Schone Lucht. 

Elke woensdagavond als de Gemeenteraad vergadert (eerstvolgende keren zijn op 14 

februari en 14 maart), lopen binnenstadbewoners een demonstratief rondje om de 

Stopera om gezonde lucht te eisen. Het aantal deelnemers aan de demonstratieve 

optocht neemt snel toe en heeft haar eerste successen al geboekt (zie hierboven bij 3d). 

Gemeenteraadsverkiezingen op 21 maart. 

Er wordt ook gekozen voor stadsdeelcommissies. Brenninckmeijer heeft aangegeven 

dat deze adviescommissies van de stadsdelen bij voorkeur zouden moeten bestaan uit 

onafhankelijke buurtbewoners. Nu de politieke partijen ook kandidatenlijsten voor deze 

commissies hebben opgesteld, wordt gevraagd dat deze kandidaten veel gemakkelijker 

gekozen zullen worden dan de onafhankelijke kandidaten. Dezen zullen zich presenteren 

aan pers en publiek in het wijkcentrum d’Oude Stadt. Hier zal ook een verkiezingsavond 

worden georganiseerd. 

 

4. Rondvraag. 

1. Pim van Galen deelt folders uit voor een speciale avond ‘Proef de Buurt’, met een 

Perzische maaltijd op 2 maart. Cliff van Dijk laat foto’s zien van zijn recente reizen 

door Iran. 

http://www.bewonersraad1011.amsterdam/
http://www.bewonersraad1011..amsterdam/


4 
 

Deze ‘Proef de Buurt’-maaltijden zijn elke eerste vrijdag van de maand. Van te 

voren opgeven (pvgalen@dock.nl). 

2. Pim vraagt de aanwezigen zich aan te melden voor de Nieuwsbrief van de 

Boomsspijker. Kan ook bij hem. In de Nieuwsbrief steeds een lange lijst van 

activiteiten voor buurtbewoners. De openheid van de Boomsspijker is groter dan 

ooit en het aanbod voor buurtbewoners is gevarieerder dan ooit. 

3. Marten van der Krieke zegt dat ook de Flesseman (Amsta) gereorganiseerd wordt 

en toegankelijker wordt voor buurtbewoners. Hij zegt dat Amsta het voornemen 

heeft de relatie Flesseman – buurt te verbeteren. Hij zegt dat de nieuwe manager 

graag op de bewonersvergadering komt uitleggen wat daarmee wordt beoogd. 

Tanja Hol zegt dat bij advertentie aangekondigd is dat buurtbewoners in de 

Flesseman kunnen komen eten. 

 

5. Sluiting 

De volgende vergadering van de Bewonersraad is op 8 maart. 

De gespreksleider dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 

22.22 uur. 
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